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TINGETS ÅPNING

På vegne av Forbundsstyret ønsket president Terje  
Svendsen velkommen til Forbundstinget. Han ba  
representantene reise seg og minnes tillitsvalgte,  
aktive og kollegaer som hadde gått bort siden  
siste ting.

Minnebilder med musikk hedret særskilt disse markante 
personlighetene
Asbjørn Hansen, Sparta 
Tor Røste Fossen, Rosenborg 
Tom A Schanke, Oslo BK 
Odd Iver Pellfoch, Lillestrøm 
Gunnar Thoresen, Larvik Turn 
Olav Kjos Wenjum, Hafslo 
Terje Skarsfjord, Mjølner 
Oddvar Haugan, Nessegutten/Levanger

Hilsningstaler

Fernando Gomes, UEFAs representant,  
visepresident UEFA, styremedlem FIFA
Fernando som er fra Portugal og som sitter i UEFA  
Excecutive Comitee hadde følgende han fremførte:
• Hilsen fra UEFA presidenten.
• Anderledes klima, men hyggelig å være her.
• Norge en viktig del av fotballfamilien. Mange gode  

spillere og ledere – bl.a. Solskjær, Flo, Per Ravn Omdal.
• UEFA kongress i Bratislava nylig gjennomført.
• 14,1 millioner Euro over 4 år til utvikling og prosjekter.
• Fotball ikke bare om penger – like viktig er følelser.
• Så mange barn og ungdom må få spille fotball i gode 

omgivelser.
• Norge er en rollemodell i Europa – vær stolt!
• Volumet og frivilligheten deres er fantastisk.
• Ønsker oss riktig lykke til i kommende kvalifiseringer  

og UEFA Nations League.
• Takk for invitasjonen – lykke til med tinget.

Tom Tvedt, President i Norges Idrettsforbund
Tom var også gjest for 1 år siden og han hadde følgende 
på hjertet i år:
• Mye har skjedd på ett år.
• Er veldig glad i fotball og Randaberg, Viking og  

Leeds – følger oss gjennom livet.
• Andre grunner for å være glad i fotball.
• Norsk idrett må utvikles som lag.
• Fotball som størst har ekstra forpliktelse, må gå foran.
• Klæbo sa at fotball var det kjekkeste han driver med.
• Tilhørighet, samhold og trygghet i fotballen.
• NFF har gått i bresjen for at gutter og jenter får like 

muligheter – på og utenfor banen.

• Hvorfor er Norge beste nasjon i vinter?
• Fordi vi har fotball og idrett for alle – toppen skapes  

i bredden.
• Landsturneringen og fotball for minoritetsgrupper  

viser dette.
• Kinesisk TV lurte på hva vi gjør i Norge som lykkes  

med norsk idrett.
• Klubbene må fungere for å opprettholde aktivitet.
• I bunn ligger alle klubbene - det er en grunnpilaren  

i Norge.
• Tre innspill:

 - Barneidrettsbestemmelsene må ivaretas,  
andre nasjoner vil følge etter.
 - Bekymret for om tilbud til de beste i unge  

alder går ut over bredden.
 - Kan ikke plukke ut eneren i 10-12 års alderen.

 - Enerettsmodellen – utrolig viktig.
 - Stabile og gode inntekter.
 - Spillemidlene tilsynelatende ikke viktige  

i NFFs regnskap.
 - MEN – utrolig viktig til anlegg.
 - 1 milliard over 5 år.
 - Lokale Aktivitets Midler og grasrotandelen 

må slås ring rundt.
 - Prøveordning samarbeid idrett og AS.

 - Må være prinsipielle i denne viktige saken.
 - Idrettens verdigrunnlag må ivaretas.
 - ILs navn må brukes som terminlistenavn.
 - Eierskapet må ligge i klubbene.
 - Dette er fundamentet for norsk idrett.

Til slutt:  
våren kommer – og fotballen kommer – vi gleder oss! 

Marianne Borgen, Oslos ordfører 
Ordføreren var også en viktig gjest ved forrige ting  
og hadde følgende på hjertet:
• Tusen takk for invitasjon og velkommen til Oslo.
• Oslo ønsker å være raus og inkluderende.
• Alle skal få delta i lokalmiljøene.
• Fotball en fantastisk idrett som er inkluderende, skaper 

begeistring, tilhørighet og opplevelser.
• Oppfordre tinget til å applaudere frivilligheten.
• Jeg er stolt over NFFs overordnede mål.
• Oppfordring til NFFs ledelse:

 - Oslo ruster opp og bygger nye kunstgressbaner  
(18 + 5).

 - Idrett skaper glede, tilhørighet og trygghet.
 - Profesjonalisering og fokus på sportslig utvikling 

skaper en truende kostnadsutvikling.
 - Foreldres økonomi bør aldri være et hinder for  

deltakelse i fotball.
 - OIK jobber for å motvirke dette kostnadspresset, 

viktig i en by med særskilt store klasseforskjeller.
 - Ambisiøse klubber, trenere og ledere initierer tiltak 

som er svært kostnadsdrivende som skaper  
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ekskludering.
 - Esten O Sæthers kommentar i Dagbladet 2.3.18  

var meget god.
 - Som Ståle Solbakken som har ropt et varsko  

når det gjelder utviklingen inne barnefotball  
og Christian Berge som advarer mot økende 
spesialisering.

 - Får henvendelser fra foreldre som ikke har råd til  
å henge med.

 - 10 000 for to barn under 10 år.
 - Opp mot 18 000 i årlige kostnader i ungdomsårene.
 - Oppfordrer tinget til ikke å akseptere ordninger som 

ekskluderer, delegatene har et særskilt ansvar for å 
ivareta visjonen om fotball for alle.

 - Tinget sitter på virkemidlene og må ta ansvar.
 - Ha et fantastisk og interessant ting – velkommen  

til Oslo! 

Thomas Johansen, Norsk Tipping 
Thomas som også har den viktige rollen som trener for 
Storhamar G9 hadde følgende å hilse norsk fotball med:
• Tilsynelatende enkelt å være oppdatert på status  

i norsk fotball.
• Ingen profiler, suksess eller kompetanse.
• Det blir fortalt at det ikke står bra til……
• For majoriteten av våre 370 000 spiller er ikke  

dette realiteten.
• Mange suksesshistorier for barn og ungdom.
• Storhamar G9 møtes tre ganger i uken, med  

en «Messi», to «Helland» og resten som liker fotball.
• Johan Sverdrup sa – all makt i denne sal!
• Mange ulike meninger, men alle her er fascinert  

av og glad i fotball.
• Fotballens posisjon forplikter og gir et stort 

samfunnsansvar.
• Norsk Tipping går inn i 2018 som en sentral partner  

for norsk fotball.
• Avtalen rettet mot kvinner er viktig for å løfte  

produktet Toppserien og sikre like vilkår.
• Tenk på Storhamar G9 når man engasjerer seg  

i toppfotballen.
• NT ønsker alle i fotballen lykke til med 2018 og  

lykke til med å fatte gode beslutninger!

Terje Svendsen, President i Norges Fotballforbund 
Ønsket velkommen og introduserte kulturminister Trine 
Skei Grande. 

Trine Skei Grande, kulturminister
Vår kulturminister som alltid har heiet på Vålerenga hadde 
følgende hilsning:
• Kjære fotballting!
• Et lag bygger ikke bare på etnisk bakgrunn; det er hva 

det klarer å tenne i deg- fotballhjerte banker uansett 

hvor du kommer fra.
• Fotball er sunt for kropp, sjel og sinn synger Åge  

Aleksandersen.
• Ingen sport som samler så mange mennesker.
• Forventer at NFF tar sin ledende posisjon på alvor  

og er sitt ansvar bevisst.
• Flott at det er like vilkår på landslaget for kvinner  

og menn.
• Glad for fokuset på mikroplast og at vi får til et  

samarbeid på dette området.
• Samhold skapes av både å vinne og tape som lag.
• Idealer å strekke seg etter er viktig for en god  

idrettsnasjon.
• Vi skal alltid strekke oss for å få til mer lek og glede.
• Vi har vist at vi har modeller som tar vare på alle.
• Takk for den jobben dere gjør og den dugnaden dere 

gjør for samfunn og miljø. Takk for at vi jobber sammen 
for miljøet.

NFFs President Terje Svendsens tale til tinget  
Vår president hadde følgende tale til tinget etter sitt  
første år i rollen:
• Norsk fotball mot felles mål.
• Visjon og verdier ligger til grunn i alle sammenhenger.
• Vi har alle et ansvar for at dette preger det vi gjør.
• Vi skal utvikle fotballen i Norge.

 - Trygge miljø, robuste klubber og internasjonale 
resultater.

• Handlingsplanen er ledetråden i styrets arbeid.
• Vi har store ambisjoner, må være endringsvillig og 

kunne prioritere.
• Forbundsstyret satte i gang «God eierstyring» med 

målsetning om åpen og tydelig organisasjon, en  
modernisering.

• Åpenhet handler om ledelse og kultur.
• Idrett er medlemsstyrt, åpenhet ikke bare regnskap  

og revisjon.
• Styret deler nå vedtak og interne forhold mer enn før.
• Startet podcast og vil være proaktiv på informasjon  

om vedtak og prioriteringer.
• Hvordan operasjonalisere handlingsplanen, dette også 

grunnlag for budsjett.
• Metodikk etablert for måloppnåelse.
• Ikke tilfreds med internasjonale resultater.
• Vi må sammen bedre grunnlaget gjennom bedre  

samarbeid mellom topp og bredde.
• Særlig skuffende for kvinnene i EM, men positiv start  

på VM kval.
• Positiv utvikling på herrelaget i 2017, gir optimisme  

før Nations League.
• Ingen uviktige landskamper i fremtiden.
• 105 aldersbestemte landskamper med 50 % seire,  

særlig G17 til EM sluttspillet var positivt.
• Utfordringene fremover er hvordan få enda bedre 

kompetanse på klubbnivå, og i toppen hvordan  
forbedre internasjonale prestasjoner.
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• Fotballinjen må samkjøres – forbund, krets, toppklubb, 
breddeklubb.

• NFF sentralt omorganiserer i topp og bredde.
• Kvalitetsklubb og Landslagsskolen er gode verktøy  

for utvikling
• Ambisiøse foreldre o.l. som ordfører Borgen pekte på 

må tas på al.vor, det må sikres at alle interesser ivaretas.
• Gode samarbeidsavtaler med NTF og SKF.

 - Formål å sikre best mulig felles utvikling.
• NFF jobber med å utarbeide bestemmelser om  

samarbeidsmodeller mellom IL og AS, dette med  
bakgrunn i NIF vedtak.

• Fokuset på kvinner er like mye rettet mot bredde som 
topp. Flere kretser har allerede engasjert klubbutviklere 
for jenter.

• Midlene rette mot toppen er øremerket i samspill med 
SKF til tross for at Aftenposten i dag skriver noe annet.

• Ressurstilgangen for kvinner i fotballen er ikke på nivå 
med herresiden, verken nasjonalt eller internasjonalt.

• Ledere må gå foran med holdninger og kultur med 
fokus på likeverdighet.

• Stadig flere toppklubber i Europa tar opp kvinnefotball.
• Espelund utvalget er godt i gang med sitt arbeid  

– får vite mer senere på tinget.
• Fotballen skal være for alle og det gjøres målrettede 

tiltak for å oppnå dette
• Enorm glede å være tilstede på Landsturneringen  

– på banketten får du også der gode råd.
• MeToo førte til oppgradering og fokus av NFFs rutiner. 

All from for trakassering er uakseptabel.
• Fair play skal gjennomsyre alt vi gjør, og Fair play  

hilsen før alle kamper er en viktig symbolhandling.
• Våre internasjonale prosjekter er fundamentert på vår 

visjon og grunnverdier og menneskerettigheter  
er sentrale.

• Etisk komite fungerer godt, og organet er en god  
rådgiver for forbundsstyret.

• Stor medieoppmerksomhet på granulat på avveie.  
Vi må ta ansvar her gjennom å sette ambisiøse mål. 
Vi skal være en pådriver for informasjon mot klubber 
og kommuner, samt for utvikling av hensiktsmessige 
løsninger.

• Forbundsstyret har jobbet systematisk for å flytte  
penger fra adm til sport.

• Frigjort ca. 45 millioner siste to år.
• Åtte konkrete initiativ er prioritert i budsjettforslaget.
• Spesielt glad for fokuset på spillerutvikling og jenter.
• Medieavtalene er viktige og sentrale, og det må jobbes 

hardt for å opprettholde dette.
• Forbundsstyret har sett på tiltak for å vitalisere og  

øke deltakelsen på tinget, blir presentert senere.
• Avslutningsvis vil jeg fokusere på mye godt arbeid  

og aktivitet som forgår i organisasjonen – godt ting!

Spørsmål og kommentarer til presidentens tale?
Ingen

A: Godkjenne fullmakter
Fullmaktene ble godkjent. Ved tingets åpning var det  
194 representanter med stemmerett.

B: Vedtakelse av forretningsorden
Forretningsordningen ble vedtatt uten merknader.

C: Godkjennelse av innkalling
Innkallingen ble godkjent uten merknader.

D: Vedtakelse av sakslisten
Sakslisten og dagsorden ble vedtatt uten merknader.

E:  Valg av dirigent og en redaksjonskomite  
på tre medlemmer for forbundstinget

Som dirigent ble valgt:  
Kjartan Berland

Som redaksjonskomite ble valgt:
Turid Storhaug, Johan Fredrik Remmen, Espen Auberg

F: Valg av 2 desisorer som sammen  
med forbundsstyret undertegner  
forbundstingets protokoll

Til desisorer ble valgt: 
Helle Visjø, Follo FK og Thorfinn Haugen, NFF Vestfold 

Presidenten gav så ordet over til dirigenten

Dirigenten
• Presisering av forretningsorden, 

 - pkt 3 & 4 – antall ganger og taletid 
 - pkt 7 – endringsforslag
 - pkt 10 – elektronisk «ta ordet» og avstemming

 - 5 for å ta ordet
 - 1 for å stemme for
 - 9 for å stemme mot

G: Forbundsstyrets beretning for tingperioden
Dirigenten gikk igjennom beretningen punktvis.

80 – Tore Christian A. Gjelsvik, Hordaland  
Fotballkrets
Under kretser på side 6 – forslag til endring av tekst under 
avsnitt Kretser. Det gjelder etter den første setningen  
og skal erstatte resten av avsnittet. «Kretsene har eget 
kretsting som velger eget styre som har ansvaret for å 
sikre gjennomføring av vedtak fattet på kretstinget og 
handlingsplanen vedtatt av Forbundstinget.   
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Kretsstyrene har sammen med daglig leder og administra-
sjonen ansvaret for den daglige driften av fotballaktivite-
ten.»

Dirigenten
Gratulerer til 

 - Rosenborg BK og LSK Kvinner FK for  
seriemesterskap

 - Sjarmtrollan IL for seier i Eliteserien futsal

29 – Kjell B Lorentsen, Skarven IL
• Side 14 – Espelundutvalget, ønsker mer informasjon om 

dette arbeidet.
• Side 19 – forholdene i Qatar, syv spørsmål til presidenten.

Dirigenten 
Gratulerer til

 - Avaldsnes IL og Lillestrøm SK for NM-gull
 - Molde FK, FK Fortuna Ålesund, Stabæk Fotball  

og Tiller IL for Norgesmesterskap aldersbestemt

29 – Kjell B Lorentsen, Skarven IL
• Flotte NM arrangementer.
• Kanskje Dronningen kunne dele ut kongepokalen  

i kvinnefinalen.

18 – Simen B Mortensen, Norsk Supporterallianse
• Dårlig at supporterkoordinator rollen er ikke nevnt.

1 – Terje Svendsen, President
• Svar til NSA

 - Tar dette med videre.
• Svar til Kjell B Lorentsen

 - Kongen var på kvinnefinalen i 2016, vil drøfte forslaget 
om Dronningen.

 - Ad Qatar vanskelig å ikke blande idrett og politikk.
 - NFF har valgt å markere vårt verdigrunnlag.

 - Arbeidsrett, menneskerettigheter, juks, doping.
 - Samarbeider med LO og nordiske land.
 - Adressat var FIFA og org.komite for Qatar.
 - To skriftlige henvendelser til FIFA, har gitt svar.
 - Neste tildeling skal inkludere vurdering av  

søkerlands syn på menneskerettigheter og 
arbeidsvilkår.

 - Svar fra arbeidere i Qatar er blant annet at de 
uansett ikke ønsker å reise tilbake til hjemlandet.

Tinget slutter seg til at kretsenes forslag til side 6, avsnitt 
Kretser, tas inn.

Vedtak 
Beretning enstemmig godkjent

Svein Mollekleiv, leder etisk komite – orientering
• Tinget ønsket å velge etisk komite.
• For å sikre grunnleggende demokratiske prinsipper.
• Mandat er å prøve å tilrettelegge for at alle i sitt  

daglige virke gjør ting rett, og lever ut verdiene  
– særlig når utfordringene blir krevende.

• Kultur om åpenhet det viktigste elementet for å sikre 
troverdighet og måloppnåelse.

• Vi må tørre å lære av feil og endre oss.
• Skape en lærende organisasjon som kan lære av sin 

væremåte.
• Etisk komite har sett på utøvelsen av Fair play i det  

daglige.
• Hva gjør vi?

 - Mot doping.
 - For å sikre at alle får delta.
 - For å sikre like konkurransevilkår.

• Utfordre organisasjonen til ikke bare å følge lover  
og regler, men like mye se fremover og håndtere de  
overordnede samfunnsmessige spørsmål.

• Hvordan sikrer vi reell habilitet og rolledefinisjoner.
• Hvordan sørger vi for de riktig prosesser ift valg.
• Opptatt av enerettsmodellen for å sikre inntekts- 

grunnlaget, men også for å motvirke spillavhengighet  
og andre uønskede konsekvenser.

• Ad likeverd har MeToo kampanjen vist viktigheten av  
å ta dette på alvor.

• Stolte av likelønnsordningen på landslag.
• Stolte av mangfoldet og inkluderingen i fotballen.
• Menneskerettigheter; viktig at vi har tatt et nordisk  

initiativ overfor Qatar.
• Korrupsjon «is the cancer of business», viktig å ha  

ryddighet i alt vi gjør.
• Åpen, stolt, trygg og en troverdig fotballfamilie som  

etterlever våre verdier og holdninger.
• Vi har ansvar for å ta nødvendige initiativ overfor FIFA  

og UEFA, og at det gjennomføres verdibaserte tiltak  
i mange land.

H: Avsluttede og reviderte regnskaper for 
forbundet.
Generalsekretær Pål Bjerketvedt presenterte regnskapene
Aktivitetsregnskapet 2017
• Hvordan vi jobber med økonomien
• Opptatt av god oversikt og kontroll
• Gir trygghet og handlingsrom
• Aktivitet i 2017 er i tråd med budsjett, men alltid noen 

overraskelser
• Rapporter på alle styremøter, eget finansutvalg og revisor
• Aktivitetsregnskapet omfatter 580 prosjekter
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• Viktige avvik ift budsjett er
 - Tilskudd fra UEFA og FIFA økt med 9,6 millioner
 - Avvik kursavgifter og egenandeler redusert med  

5 millioner
 - Samarbeidsavtaler ned med 17 millioner relatert  

til prinsipper barteravtaler
• Viktige inntektstkilder

 - 50 % er medieinntekter
 - 21 % er partnere
 - 29 % er aktivitetsrelatert

• Ikke alle inntekter er til fri disposisjon.
 - Forpliktelser overfor partnere og NTF

• Større kostnadsposter
 - 86 millioner på landslag kvinner og menn,  

6 millioner mindre enn i 2016
 - Toppklubbutvikling kvinner på 28,8 millioner opp  

3,1 fra 2016
 - Breddefotball på 108 millioner fra 95 i 2016, herav  

vel 5 millioner mer til krets enn i 2016
 - Lønnskostnader på 131,6 millioner mot 132,7 i 2016

• Balansen
 - Besitter eiendeler for over 300 millioner

 - 40 % i bank, 40 % i aksjer
 - 178 millioner i egenkapital(EK) er 58 % (+5% poeng)
 - Korrigert likviditetsreserve på ca. 50 millioner

Fotballkretsene
• Totale inntekter:             164 millioner, 25 % fra NFF
• Samlet EK    76 millioner

Heleide datterselskap
• Samlet resultat på 10,4 millioner mot budsjett på  

14 million
 - Styrt avvik 

 - Nedskrivning Ullevaal Stadion
 - Avvikling av Vi heier på Norge

Konsernregnskap
• Total omsetning                                 1 018 000 000
• Resultat 18.2 millioner
• EK andel   28,4 %

Nøkkeltall
• Forbundstinget 2012 anbefalte å jobbe mot en  

likviditetsgrad på 200 %, er på vel 180
• Forbundstinget 2012 anbefalte en gjeldsgrad på  

maks 3,5 % - er oppnådd
• EK andel har lenge vært økende. Det viktigste  

er gode resultater i datterselskapene

Anvendelse av overskudd 
• Ref årsrapporten

243 – Kjartan Kvamme, revisor
• Refererte fra revisjonsberetningen på side 161-163.
• Anbefaler at regnskapets vedtas.

241 – Bendik Christophersen, leder  
kontrollkomiteen
• Orienterte om jevnlige møter og at de har fokus på 

at det eksisterer kontroll og informasjon til Forbunds-
styret. De er opptatt av relevante retningslinjer som 
etterleves.

• Med bakgrunn i dette anbefaler de at regnskap vedtas.

Ingen delegater tok ordet.

Vedtak
Regnskapet enstemmig godkjent

I: Beretninger og avsluttede regnskaper  
for fond som hører under forbundet 
Ikke relevant og derfor ikke omtalt.
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J: Forslag om anvendelse av eventuelt 
overskudd

Vedtak 
Forbundsstyrets forslag til disponering av årets aktivitets-
resultat i Norges Fotballforbund enstemmig godkjent

Karen Espelund, orientering fra Espelundutvalget

• Mandat jfr årsrapporten.
• Overordnet ramme er referanse fra det internasjonale 

nivå.
• Hvordan ser egentlig bildet ut for senior ut i Norge.
• Vurderer strukturer ned til 14 år.
• Legger til grunn at spillere er i sentrum og klubben er 

rammen.
• Kommunikasjon mellom NFF og interesseorganisasjo-

nen kan enda bli bedre.
• Har pekt på:

 - Grep om kamparrangementer i toppen
 - Cupfinalen

• Vil ila inneværende år gi innspill til forbund og krets 
hvor ting må operasjonaliseres.

• Innstilling skal legges frem til styret mot slutten av 2018.
• Struktur:

 - 12 – 12 – 70 (i 7 avdelinger)
 - Snittalder 22,9 år i Toppserien
 - 2, 5, 7, 8, 9, 14 på FIFA rankingen fra 2003 – 2017

• Tema til debatt:
 - Lav snittalder
 - For mange slutter tidlig
 - Spillerutvikling og kvalitet på arenaer
 - Lokalt Utviklede Spillere kontra utenlandske

 - Hvilke miljøer er robuste nok for internasjonal arena
 - Økte ressurser setter krav til arbeidsgiver
 - Seriestrukturer
 - Holdninger, kultur, tilstedeværelse og daglig atferd

• Vi tror;
 - Tydeligere på kretsenes rolle
 - Bedre samspill mellom topp og breddeklubber
 - Regional differensiering mellom kretsene
 - Kretsene må ta et større ansvar for jentesiden
 - Større grad av ressursstyring fra krets og forbund 

mot utvalgte miljø
 - Kvalitetsklubb – toppklubbstandard – landslags-

skolen
 - Synlige landslagstrenere
 - Samhandling toppklubber herre – kvinne,  

kompetanse og ressursoverføring
 - Spillerutvikling og Landslagsskolen

 - Relativt sett flere jenter i LS
 - Etablere spisset konsept i alderen 16-19 og  

19-23 år
 - Hindre stagnasjon
 - Se hele mennesket
 - Gode modeller toppklubb og vgs 

 - Seriestrukturer
 - Er ryggraden, derfor tingsak
 - Se helhet etter fokus på nivå 2 og 3
 - Krever gode prosesser
 - Skal herreklubbene satse på kvinnelag
 - Hvordan sikre bedre kvalitet i vintersesongen
 - 2-lagenes posisjon

• Mulighetenes tid

 
Eli Arnstad, Forbundsstyret, orientering fra utvalget 
som har sett på vitalisering av Forbundstinget
• Vi må bli enige om felles mål, og lære av hvor vi står.
• Synnøve Tverlid, Cato Haug, Eli Arnstad, Kari  

Lindevik, Øyvind Alapnes,  Kjartan Berland  
– Dag Vestlund sekretær.

• Relativt stabil men minkende deltakelse.
• Relativt høy snittalder.
• Gjøre tinget til en sentral møteplass – sammen med 

cupfinalehelgen.
• Utvide i tid.
• Utvide representasjon - vurdere om alle klubber kan  

ha mulighet til å ha med en ekstra repr. med talerett,  
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og om vedkommende kan også være ansatt i klubben.
• Utvide i tema – egen fagdel i tingforhandlingene.
• Ullevål egnet sted, eget hus og økonomisk gunstig.
• Reiseutjevning må evalueres og evt. forbedres.
• Innhold:

 - Tydelig regi på gjennomføring
 - Behandle lov og reglement
 - Legge til rette for debatt om de store spørsmål
 - Se fremover og legg strategier
 - Presidentens tale oppgraderes til en tale om  

«rikets tilstand, både historisk og fremsynt»  
- og trekke frem fokusområder

 - Hilsningstaler må evalueres
 - Debatt etter presidentens tale
 - Sette inn en fagdel med fokus på sentrale tema  

i HP
 - Bringe inn sporten – sikre at sentrale aktører på 

sport bidrar
• Utkast til ramme:

 - Minglearena fredag kveld
 - Fagprogram lørdag relatert til tingsakene
 - Tingforhandlinger lørdag og søndag
 - Løfte statusen på tingmiddagen med bl.a  

Nikken-prisen
 - Fredag fra 19.00, lørdag fra 10.00 og 15.00,  

søndag fra 9.30
• Gruppen anbefaler at forslagene tas inn fra tinget 2019.

38 – Jo Stein Moen, Astor FK
• Norsk fotball har mange hjem, ting kan gjennomføres 

andre sted.
• Tid er en knapp ressurs.
• Tid til tingforhandlingene er redusert de siste årene,  

et tankekors.
• Synd at det ikke var tid til spørsmål etter fagdelen.
• Mye bra fra utvalget, men tinget bør vurderes flyttet 

rundt.

126 – Terje Killi, NFF Telemark
• Formalia vedr. tinget bør vurderes.
• Saker som skal behandles bør offentliggjøres tidligere.

4 – Eli Arnstad, Forbundsstyret
• Norsk fotball har hjem over hele Norge, men verdien av 

å benytte eget hus/eiendom på Ullevaal er stor og bør 
vektlegges.

K: Forslag om endringer i forbundets lov

Forslag 1: Lyngdal ILs forslag til ny §1-7, Tilbud til 
begge kjønn

Talere:

122 – John Stensland, Lyngdal IL
• Mange gode innlegg, særlig Mollekleiv om Fair play 

uten manus minner om Obama.
• Toppklubbene er lokomotivet, men de må ha vogner  

og det er bredden.
• Hensikten med forslaget er å sette fokus på kvinne-

fotballen og å forsterke arbeidet mot likeverd,  
hensynet til fellesskapet må stå over særinteresser.

• 1818 klubber er tilsluttet NFF, 1100 av disse har tilbud  
til begge kjønn.

• Venneklubber utgjør kanskje ca. 150 klubber, og det er 
da fortsatt opp mot 600 klubber uten tilbud til begge 
kjønn.

• Med bakgrunn i dagens jentedeltakelse har vi et stort 
rekrutteringspotensiale blant jentene. Antall aktive på 
rundt 110 000 har stått relativt rolig i flere år nå og  
det må settes inn kraftigere virkemidler, bygge på  
den økende medieinteressen og fenomenet med  
oppsøkende sponsorer. 

• Se på Sunnmøre der fylkeskommunene har bevilget 
500 000 over tre år for å initiere større jentedeltakelse.

• Refererte til Sarpsborg 08 som la ned jentesatsing uten 
å tenke på konsekvensene for omdømmet, dette ble 
reversert noe klubben er glad for i dag.

• Annonse i Aftenposten 22.12.17 – OBOS støtter kvinne-
fotballen for å bidra til likeverd og ekte fotballglede.

4 – Eli Arnstad, Forbundsstyret
• Støtter intensjon, men tror ikke det er riktig med påbud. 

Tror og det er uklokt med et slikt vedtak før Espelund 
utvalgets innstilling foreligger.

29 – Kjell B Lorentsen, Skarven IL
• Intensjonen er god, men passer ikke alle steder, bl.a.  

i grisgrendte strøk.

128 – Stian Lund, Notodden FK
•  To klubber på Notodden siden 1999, med konkurre-

rende tilbud og mye uvennskap. Avtale om jentefotball 
i kun den ene av klubbene har bidratt til et forbedret 
samarbeid, og bedre tilbud til jentene.

196 – Hans Johnny Furholt, Skeid Fotball
• •Støtter intensjon, men ser bl.a. i Oslo at for stor tetthet 

av klubber med jentetilbud gjør klubbene sårbare, har 
ikke tro på påbud.

• 122 – John Stensland, Lyngdal IL
• Presiserer hvordan forslaget skal tolkes, herunder at  

det skal være et tilbud, men ikke krav om å stille lag  
i alle klasser.

Vedtak
Forslaget falt med 20 for og 161 mot.
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Forslag 2: Hamar Ils forslag til endring i §3-5,4-3 
og 6-10 Forbundstingets oppgaver og frister for 
forslag m.v.

Talere: 

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Tinget 2014 ga Forbundsstyret ansvar og mandat  

for de fleste reglementer.
• Vi er usikre på om det er lurt, og vil nå argumentere  

for det.
• Aftenposten publiserte omdømmeundersøkelse  

der NFF kom dårlig ut, bl.a som udemokratisk.
• Antall forslag har gått ned siden 2014, det samme  

har delvis antall delegater.
• Fotball Norges øverste politiske arena må behandle  

ting medlemmene er opptatt av, å ta makten tilbake  
til forbundstinget er bra for demokratiet.

1 – Terje Svendsen, President
• Dette er et prinsipielt retningsvalg for tinget.
• Det er gjort flere slike de siste årene.
• Tinget har gitt klar beskjed om at man ikke ønsker  

å debattere regeldetaljer.
• Vi bør fokusere på strategi og sportslige utviklingstema.
• Forslaget innebærer en reversering av den positive 

organisasjonsutviklingen vi har besluttet de seneste år.

34 – Ernst Vidar Pedersen, Nordland Fotballkrets
• Vi nordfra rakk ikke forsamlingen i 1814.
• Kretslederne ønsker ikke en reversering nå.
• Vi mener utviklingen siden 2014 har vært positiv,  

og må få virke videre.

Vedtak  
Forslaget falt med 16 for og 163 mot.

Forslag 3: Lyngdal Ils forsalg til endring i §4-1,  
Forbundsstyrets sammensetning.

Talere: 

122 – John Stensland, Lyngdal IL
• Forbundsstyret bør speile organisasjonen, og 3/4  

er ungdom. Vi gir oss ikke selv om det ble nedstemt  
i fjor. 7 klubber har fremmet 21 forslag, men ingen  
har fått støtte i Forbundsstyret.

• Aftenposten 26.1.18, jente på 19 år er leder for IL  
med OL-utøvere – kandidater finnes.

• Iflg handlingsplan skal alle fotballstyrer ha en  
ungdomsrepresentant.

• Tilleggsformulering at alder settes til 26 år.

7 – Silje Vaadal, Forbundsstyret
• Ros til Lyngdal som setter fokus på ungdom.
• Vi støtter intensjon, men ønsker ikke på lovregulering.

Justert forslag med alder satt til 26

Vedtak  
Forslaget falt med 46 for og 124 mot

Forslag 4: Hamar ILs forslag til endring i § 6-4, 
Disiplinærutvalg

Talere: 

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Vi mener ingen domsorganer skal være underlagt  

Forbundsstyret, dette er det eneste som p.t. er det.
• Forslaget justeres til å gjelde fra 2019.

1 – Terje Svendsen, President
• Forbundsstyret synes det er godt prinsipp at de som 

deltar i den aktuelle konkurransen innstiller på hvem 
som sitter i utvalget.

Vedtak
Forslaget falt med 27 for og 147 mot

Forslag 5: Hamar ILs forslag til ny § 6-13,  
Dommerkomite

Talere: 

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Bakgrunnen for at vi har lansert flere forslag i samme 

kategori er at vi mener utvalg og komiteer som har 
virket over tid bør inn i loven.

• Medlemmer bør være fagfolk og uavhengige.
• Styret bør ikke prioritere tid i komiteene, og  

komitearbeidet er en tidstyv på noen områder.
• Komiteene bør stå fritt og være selvstendige.
• Justert forslagstekst fremlagt for å imøtekomme  

lovkomiteens innspill.

1 – Terje Svendsen, President
• Enig i at styret ikke skal være involvert i dommer- 

komiteen.
• Styret er fornøyd med utøvelsen i komiteen, er ikke  

enig i at det skal inn i loven. Støtter ikke forslaget.

212 – Cato Haug, Sarpsborg 08 FF
• Viktig at styret har fokus på riktige ting, trenger  

ikke å sitte i komiteer.
• Forslag 5-8 handler om tillit til det styret vi velger.
• Stoler på at fremtidige styrer innfrir tillit.
• Oppfordrer Hamar IL til å trekke forslag 6-8.

Vedtak 
Forslaget falt med 6 for og 168 mot
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President Terje Svendsen
Tildelte Johan Fredrik Remmen NFFs gullnål for lang  
og tro tjeneste i klubb og i NFFs lovkomite.

Tingforhandlingene ble avsluttet lørdag kl. 17.27.

Tingforhandlingene ble gjenopptatt søndag kl. 09.00.

Forslag 6: Hamar ILs forslag til ny §6-14,  
Breddekomite

§ 6-14. Breddekomitè 
(1) Breddekomiteen består av visepresident bredde  
som leder, og samtlige kretsledere som medlemmer.
(2) Breddekomiteens oppgave er å fremme bredde- 
fotballens interesser og bedre deres rammebetingelser. 
Breddekomiteen skal være Forbundsstyrets verktøy for 
utviklingen av breddefotballen. 
Breddekomiteen skal avgi innstillinger og rådgivende  
uttalelser om breddefotballen til Forbundsstyret. 
(3) Forbundets administrasjon er sekretariat for  
breddekomiteen.

Talere:

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Forslag 7 trekkes etter samråd med SKF.
• Forslag 8 trekkes.
• Forslag 6 fremmes bl.a. fordi Breddekomiteen tidligere 

var misvisende fremstilt på fotball.no.
• Breddekomiteen består faktisk av kretslederne,  

og den fungerer.
• Den er et så viktig organ at det bør tas inn i loven.
• Justert lovtekst og mandat fremlegges.

1 – Terje Svendsen, President
• Forbundsstyret støtter det meste av Hamar ILs  

argumentasjon.
• Prosjektet «God eierstyring» har pekt på behov  

for å se på komite- og utvalgsstruktur.
• Breddekomiteen fungerer godt og er viktig for  

Forbundsstyret.
• Er positiv til en fremtidig lovhjemling, men ønsker  

at komiteen selv får drøfte mandat, og at saken  
legges frem for neste ting.

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Støtter at breddekomiteen får dette til gjennomgang.
• Endres til oversendelsesforslag til Forbundsstyret som 

følger.

§ 6-14. Breddekomitè 
1) Breddekomiteen  består av visepresident bredde som  
 leder, og samtlige kretsledere som medlemmer.  
 Breddekomiteen er sammensatt med tanke på at  

 den skal tjene hele norsk fotball.
2) Breddekomiteens oppgave er å fremme bredde-
 fotballens interesser og bedre deres rammebetingelser
 Breddekomiteen skal sette fokus på NFF sine  
 breddeaktiviteter, gjennom synliggjøring i media  
 og internt i organisasjonen. 
 Arbeidet i Breddekomiteen skal ta utgangspunkt  
 i den til enhver gjeldende handlingsplan. 
 Breddekomiteen skal ta del i arbeidet når nye  
 handlingsplaner skal fremmes for et nytt Forbundsting.
 Breddekomiteen skal foran hvert Forbundsting  
 evaluere eget arbeid og oppnåelse av målene  
 i handlingsplanen.
 Etter hvert Forbundsting skal Breddekomiteen peke  
 ut noen konkrete ut noen konkrete områder som er   
 viktige å løftte frem for å nå målene i handlingsplanen.  
 Disse prioriterte områdene skal være utgangspunkt for  
 komiteens sitt arbeide i tingperioden.
 Breddekomiteen kan selv løfte inn saker til andre   
 komiteer, utvalg og styre i organisasjonen. Dette skal  
 sikre at verdigrunnlaget for breddeaktivitetene ligger  
 som en viktig premiss for utviklingen av Norsk fotball.
3) Breddekomiteen skal være Forbundsstyrets verktøy 
 for utviklingen av breddefotballen. 
 Breddekomiteen skal avgi innstillinger og rådgivende  
 uttalelser om breddefotballen til Forbundsstyret. 
4) Forbundets administrasjon er sekretariat for 
 breddekomiteen.

Lovutvalget får fullmakt til å gjøre nødvendige lovtekniske 
redigeringer, uten at dette går utover vedtakets materielle 
innhold 

Vedtak
Forslaget oversendes Forbundsstyret for bearbeidelse mot 
neste ting 
 
 
Forslag 7: Hamar ILs forslag til ny §6-15, Topp- 
fotballkomite kvinner
Forslaget er trukket jfr. innlegg fra Hamar IL vedr.  
forslag 6.

 
Forslag 8: Hamar ILs forslag til ny §6-16,  
Trenerkomite 
Forslaget er trukket jfr. innlegg fra Hamar IL vedr.  
forslag 6.

 
Forslag 9: Forbundsstyrets forslag til endring  
i § 6-4, Disiplinærutvalg

§ 6-4, Disiplinærutvalg Disiplinærutvalget består av leder, 
nestleder og seks sju medlemmer. Leder og nestleder skal 
være jurister og oppnevnes av forbundsstyret for to år.  
Øvrige seks sju medlemmer oppnevnes av forbundsstyret 
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hvert år før sesongstart på grunnlag av innstilling etter  
at følgende har innstilt på én kandidat hver: dommer- 
komiteen, klubbene som i kommende sesong spiller  
i 0. og 1. divisjon menn og kvinner samt i 2. og 3. divisjon 
menn. Minst to av utvalgets medlemmer skal være kvinner.

Talere: 

1 – Terje Svendsen, President
• Dommerkomiteen skal ikke oppnevne ett medlem.
• Det fremlegges justert forslagstekst som følger:
 
§ 6-4, Disiplinærutvalg Disiplinærutvalget består av leder, 
nestleder og seks sju medlemmer. Leder og nestleder skal 
være jurister og oppnevnes av forbundsstyret for to år.  
Øvrige seks sju medlemmer oppnevnes av forbundsstyret 
hvert år før sesongstart på grunnlag av innstilling etter  
at følgende har innstilt på én kandidat hver: dommer- 
komiteen, klubbene som i kommende sesong spiller i 0.  
og 1. divisjon menn og kvinner samt i 2. og 3. divisjon menn. 
Klubbene som deltar i 0 og 1 divisjon kvinner og menn  
innstiller på to kandidater hver. Klubbene som deltar 2  
og 3 divisjon menn innstiller på tre kandidater. Minst to  
av utvalgets medlemmer skal være kvinner. Begge kjønn 
skal være representert med minst to medlemmer i utvalget.

145 – Pia Fjeld, Tofte Fremad IF
• Årsrapporten beskriver et antall medlemmer i disipli-

nærutvalget som tilsvarer det som nå skal stemmes om.

1 – Terje Svendsen, President
• Dette skyldes en beklagelig skrivefeil.

Vedtak
Det justerte forslaget ble enstemmig vedtatt

 
Forslag 10: Forbundsstyrets forslag til endring  
i §6-10, Konkurranseutvalg

§ 6-10  Konkurranseutvalg
(1) Konkurranseutvalget består av leder, nestleder og fem  
medlemmer. Leder og nestleder velges av forbundstinget 
for fire år.  Øvrige medlemmer oppnevnes hvert år av  
forbundsstyret etter at følgende har innstilt hver sin  
kandidat:
Følgende innstiller hver sin kandidat til medlem av  
konkurranseutvalget:
- klubbene som skal spille i 0. divisjon menn 
- klubbene som skal spille i 1. divisjon menn
- klubbene som skal spille i 0. eller 1. divisjon kvinner 
- klubbene som skal spille i 2. eller 3. divisjon menn
- kretsene
(2) Kandidatene som er innstilt etter (1) skal godkjennes 
av forbundstinget for fire år. Dersom forbundstinget ikke 
godkjenner en kandidat, skal den som har innstilt kandida-
ten etter (1) fremme nytt forslag.

(3) Utvalget avgir innstilling til forbundsstyret om endringer 
i Kampreglementet innen 1. desember hvert år.

Talere:  
Ingen

Vedtak
Forslaget ble enstemmig vedtatt

 
Forslag 11: Ready Idrettsforenings forslag til endring 
i § 11-6, Sanksjoner

§ 11-6  Sanksjoner
(1) NFF kan vedta egne kamp- og konkurranseregler som 
gir hjemmel for sanksjoner ved overtredelse. Dersom 
kamp- og konkurransereglene er gjort kjent, kan følgende 
sanksjoner benyttes, uten at det regnes som straff etter 
dette kapittel:
(…)
i) Trekk av inntil ti poeng for inneværende eller kommende 
sesong når den sanksjonerte handlingen kan ha medført en 
sportslig fordel.

Talere: 

193 – Marius Gisvold, Ready IF
• Det er utfordring i Oslo at vold preger for mange  

kamper.
• Særlig utfordring i futsal, klubber som til tross for  

gjentatte bøter gjentar uakseptabel atferd, som igjen 
fører til at andre lag ikke ønsker å delta.

• Vanskelig å føre bevis for at pøbelfremferd har  
medført sportslig fordel, og det er derfor ønskelig at 
formuleringen i § 11-6 i) tilpasses jfr forslagstekst.

2 – Silje Vaadal, Forbundsstyret
• Forbundsstyret mener utfordringen i Oslo må tas på 

alvor.
• Ønsker å se på verktøykassen for sanksjoner for å 

imøtekomme utfordringen, men ønsker ikke å støtte 
forslaget slik det er fremstilt.

193 – Marius Gisvold, Ready IF
• Forbundsstyret har ikke tatt dette på alvor ettersom  

de ikke har kommet med hensiktsmessig alternativ.  
Ber salen om å støtte forslaget.

Vedtak
Forslaget vedtatt med 150 for og 25 mot

Forslag 12: Harstad Idrettslags forslag til endring  
av § 12-7, Divisjonsinndeling.

Talere: 
Dirigenten informerte om at forslaget er trukket
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Forslag 13: SK Træff og Harstad Idrettslags forslag 
til endring av §12-7, Divisjonsinndeling.

Talere: 

70 – Andreas Beinset, SK Træff
• Vellykket omlegging i 2016, godt mottatt.
• Motivert av ønske om å redusere nedrykk fra OBOS.
• Utfordringen er forskjøvet og forsterket med 28,6 % 

nedrykk fra 3. divisjon.
• Høyt poengsnitt blant flere lag som rykket ned fra NT 

ligaen.
• Initierte desperate tiltak i klubber som ønsket å unngå 

nedrykk.
• Forbundsstyret sitt forslag #14 er bedre sportslig balan-

sert og vi trekker vårt forslag for å støtte Forbundssty-
ret sitt forslag 100 %.

4 – Leon Aurdal, Forbundsstyret
• Forbundsstyret sitt forslag er en følge av forslag 12  

og 13.
• Beinset beskrev utfordringen i Norsk Tipping ligaen  

på en treffende måte.
• Forbundsstyret mener imidlertid at opprykksordningen 

fra 4 div kan gjøres bedre, og lanserer derfor forslag 
#14.

• Glade for at Træff og Harstad støtter Forbundsstyret.

33 – Hugo Magne Kjelseth, Harstad IL
• Glad for Forbundsstyret sitt forslag, men ønsker et  

tillegg som følger: 

Forbundsstyret setter ned et bredt sammensatt utvalg som 
evaluerer kvalikordningen etter sesongen 2018 og legger 
frem til Forbundsstyret til vurdering av evt. fremleggelse  
til tinget 2019

80 – Tore-Christian Gjelsvik, Hordaland Fotballkrets
• Snakker for en samlet kretsledergruppe og ber om at 

saken utsettes og utredes frem til tinget 2019.
• Har ikke vært tilstrekkelig utredet og forankret, og bør 

gjennom en grundigere drøfting og forankring.
• Enige i at nedrykk fra NT er for stort, men for enkelt  

å komme med et forslag uten at alt er belyst.
• Kanskje uklokt å vedta et benkeforslag i 2016, la oss 

ikke gjøre liknende nå.
• Tinget 2010 ga klar beskjed om at man ønsker  

kvalifiseringsfri opprykksordning.
• Foreslår at saken utsettes og utredes av Forbundsstyret 

til tinget 2019.
• Dirigent 
• Når det foreligger et konkret utsettelsesforslag blir  

korrekt prosedyre at tinget først stemmer over dette.

Vedtak
Saken vedtatt utsatt med 125 for og 49 mot 

Forslag 14: Forbundsstyrets forslag til endring  
i §12-7, Divisjonsinndeling
Saken utsatt jfr. vedtak i foregående sak.

Forslag 15: Forbundsstyrets forslag til endring  
i kap. 13, Selvdømme og voldgift.

Talere:  
Ingen

Vedtak 
Forslaget enstemmig vedtatt

Orientering om endringer i NFFs lov som følge av 
endringer i NIFs lov siden forrige Forbundsting.
NIFs bestemmelser er felles for norsk idrett og dermed 
bindende for NFF, dens kretser, klubber og klubbmedlem-
mer. Lovendringene nedenfor er nødvendige for å bringe 
bestemmelsene i samsvar med kravene i NIFs lov.  
Forbundsstyret ber derfor om fullmakt fra Forbundstinget 
til å implementere endringene slik de fremkommer  
nedenfor.

Endringene var beskrevet i tingheftet på side 32-45.

Vedtak 
Forbundstinget gir Forbundsstyret slik fullmakt,  
enstemmig 

L: Andre innkomne forslag 

Forslag 1: Ready Idrettsforenings forslag om  
Forbundsstyrets vedtakskompetanse knyttet  
til NFF’s lov kap.14.
Forbundsstyret kan ikke, permanent eller som prøve- 
ordning, uten tingvedtak med flertall som for lovendring, 
dispensere fra bestemmelsene i NFFs lov kap. 14 om  
idrettens frie stilling. Eventuelle dispensjoner som er  
gitt er ugyldige, og eventuelle klubber skal straks bringe 
situasjonen i overensstemmelse med NFFs lov.

Talere: 

193 – Marius Gisvold, Ready IF
• Dette er en diskusjon om politikk.
• Ønsker først og fremst en meningsytring.
• Vi mener at denne sal skal ha myndigheten  

over et så viktig spørsmål.
• Ikke enig med lovkomiteens kommentar.
• Det ligger ingen dispensasjonsadgang i denne  

bestemmelsen.
• Vi ber salen si klart fra om at dersom Forbundsstyret 

ønsker å la klubber avstå sin sportslige aktivitet til AS 
må denne sal godkjenne det.
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• For å unngå at noen som evt. har handlet i god tro  
ber vi om separat avstemning av setning en og to  
i forslaget.

1 – Terje Svendsen, President
• Dette handler sannsynligvis om AS diskusjon
• Tinget 2015 ba Forbundsstyret utfordre NIF til å se på 

ordninger om hvordan AS evt. kan delta i idretten
• NIF har utarbeidet slike forskrifter
• Helt enig med Ready i at vi må ivareta medlemmenes 

interesser og idrettens grunnleggende rettigheter,  
men i balanse med realitetsendringer og utvikling

• Forbundsstyret vil selvsagt holde seg innenfor den  
til enhver tids gjeldene regelverk

233 – Johan Fredrik Remmen, lovkomiteen
• Behov for opprydning her.
• Viktig sak, men forslaget er formulert som et vedtak  

om forståelse av lov, og samtidig sier Gisvold at det er 
et politisk spørsmål.

• Kapittel 14 i vår lov er basert på NIFs bestemmelser  
og om der er dispensasjonsadgang må vi rette oss  
etter det.

• Det er problematisk at tinget bes si noe om et  
vedtak som ikke er fattet.

• Men tinget kan imidlertid gi uttrykk for et evt.  
synspunkt på om at det ikke bør gis dispensasjon.

• Skulle det bli truffet et vedtak som noen mener er  
i strid med lovverket, kan saken bringes inn for  
fotballens voldgiftsordning.

193 – Marius Gisvold, Ready IF
• Dersom utvikling og fremtid innebærer en uthuling av  

§ 14-2 må vi diskutere det her først.
• NIFs åpning for dispensasjon innebærer ikke at den kan 

benyttes uten først å komme til tinget og be om lov.
• Vi ber innstendig om at det stemmes over i alle fall  

setning en i forslaget.

199 – Espen Moe, Stabæk Fotball
• Stabæk Fotball har hatt anstrengt økonomi gjennom 

mange år.
• Mulighetene har vært en dual modell siden 96, delt 

erfaring, men har fungert godt de siste årene.
• En AS modell vil gjøre liten forskjell, men mer ryddig.
• Vi er også opptatt av idrettens grunnleggende verdier 

og vil selvsagt ivareta dette ved inngåelse av en evt. 
samarbeidsavtale med et AS.

• Vi ønsker muligheten til å se på en AS ordning, og  
oppfatter at alle toppklubben støtter dette.

• Fungerer godt i store deler av Europa, bl.a. Danmark 
der alle toppklubber er AS.

• Stabæk ber om at forslaget ikke vedtas.

1 – Terje Svendsen, President
• Ønsker å presisere overfor Gisvold at Forbundsstyret 

ikke har tatt stilling til dette, fordi forskriftene nettopp 

er kommet fra NIF.
• Kan forsikre om at det sittende Forbundsstyret står 

fjellstøtt på idrettens verdigrunnlag.

212 – Cato Haug, Sarpsborg 08 FF
• Ber om støtte til toppfotballen som ønsker at dette  

kan utredes.
• Er prinsipielt enig med Ready.

193 – Marius Gisvold, Ready IF
• Tilsynelatende diskutert mellom Forbundsstyret  

og toppklubbene «bak ryggen» på tinget.
• Dersom vi ønsker å flytte grensen mellom næringsliv  

og sportsdemokrati, må det bringes hit til tinget, og 
ikke behandles nærmest «bak ryggen» på oss.

1 – Terje Svendsen, President
• Respekt for Readys synspunkter, men må understreke 

at Forbundsstyret ikke har godkjent eller lovet noe 
ennå, og vi går ikke «bak ryggen» til noen.

Dirigent
• Da stemmes det over setning 1-en i forslaget.

Vedtak 
Forslaget falt med 66 for og 108 mot

Forslag 2: Oslo Fotballkrets og Øvrevoll Hosle 
Idrettslags forslag om økonomiske rammevilkår. 
NFF skal til enhver tid legge til grunn Statens skattefrie  
satser for reisegodtgjørelse til dommere, trenere og 
 veiledere.

Talere:

176 – Kari Margrete Hove, Oslo Fotballkrets
• Motivasjonen er å redusere byråkratiet i klubb.
• Spisser forslaget sitt til følgende: 

Forbundstinget instruerer Forbundsstyret til å legge 
den skattefrie satsen for kjøregodtgjørelse til grunn ved 
fastsettelse av reiseregulativ for dommere for oppdrag 
som skal betales av klubbene.

2 – Mette Christiansen, visepresident
• Forbundsstyret ser utfordringen, men ønsker  

ikke å støtte forslaget bl.a av hensyn til dommer- 
rekrutteringen.

Vedtak 
Forslaget vedtatt med 112 for og 61 mot

Forslag 3: Oslo Fotballkrets og Øvrevoll Hosle 
Idrettslags forslag om økonomiske rammevilkår.
NFF skal jobbe aktivt for å fremme like, enkle og gode,  
økonomiske rammebetingelser for alle klubber i idretts-
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Norge, for eksempel bør alle klubber fritas for arbeidsgiver-
avgift. Med en presisering fra NIF 4.12.2017 så fremkommer 
det at Finansdepartementet/ Skatteetaten har besluttet 
å videreføre en praksis som gir mindre klubber fritak for 
arbeidsgiveravgift, «Kort fortalt betyr det at grupper og 
underavdelinger i fleridrettslag fortsatt kan benytte seg 
av hvert sitt grensebeløp. På den måten unngår man at 
fleridrettslaget totalt sett overstiger grensebeløpet for plikt 
til å betale arbeidsgiveravgift. Grensebeløpene for 2018 
er satt til kr 70.000 per person og kr 700.000 kroner per 
organisasjon.»

Dette er meget bra, men det fører dessverre til en negativ 
forskjellsbehandling av klubber basert på størrelse. Motiva-
sjonen for å slå sammen Øvrevoll og Hosle til Øvrevoll Hosle 
idrettslag for 10 år siden var å etablere en større klubb med 
større kull, slik at klubben kunne beholde flere barn og ung-
dommer lenger. Basert på gjeldende regelverk blir klubber 
av vår størrelse straffet med tilleggskostnader i forhold til 
mindre klubber.  Vi ønsker at NFF skal arbeide for at alle 
klubber skal ha like regler. 

Myndighetene viser med denne presiseringen at man er 
positive til å frita idretten for arbeidsgiveravgift, men velger 
å forskjellsbehandle ut fra størrelse på klubbene. Øvrevoll 
Hosle IL foreslår at NFF på Idrettstinget fremmer et forslag 
om at NIF skal arbeide for fritak for arbeidsgiveravgift for 
alle idrettslag/ klubber   i Norge, dvs. like regler for alle.

Talere:

176 – Kari Margrete Hove, Oslo Fotballkrets
• Like vilkår er viktig.
• Stadig flere idrettslag kommer over arbeidsgiveravgift 

grensen.
• Vi legger frem justert forslag som følger:
• NFF skal på Idrettstinget fremme forslag om at NIF  

skal arbeide for fritak for arbeidsgiveravgift for alle 
idrettslag i Norge

2 – Mette Christiansen, visepresident
• Her også er Forbundsstyret positive til intensjonen, men 

saken er omfattende og vi oppfordrer til å stemme mot.

1 – Terje Svendsen, President
• Forbundsstyret har ikke fått vurdert det justerte forsla-

get, og ber om at Oslo Fotballkrets kan akseptere at det 
omgjøres til et oversendelsesforslag til Forbundsstyret 
for utredning.

34 – Ernst Vidar Pedersen, Nordland Fotballkrets
• Dette er jo en av de store sakene som er viktig for  

klubbene. Derfor må vi ta oss tid til å diskutere dette.
• Dirigenten
• Oppfatter at Oslo FK kan godta at saken oversendes  

til Forbundsstyret for videre behandling.

Vedtak
Forslaget oversendes til Forbundsstyret – enstemmig vedtatt

Forslag 4: Oslo Fotballkrets’ forslag om kjønns-
fordeling ansatte NFF

Talere: 

176 – Kari Margrete Hove, Oslo Fotballkrets
• Vi ønsker å sette fokus på målet om flere jenter  

i fotballen.
• Oslo tilbyr flere egne jentetiltak for å rekruttere  

flere på mange områder og setter krav til fordeling  
i komiteer og utvalg.

• Særlig på administrativt nivå er kvinneandelen for lav.
• Anbefaler at det settes konkrete måltall for kvinneandel, 

og vis vilje til endring og ta relevante beslutninger.

6 – Turid Storhaug, Forbundsstyret
• Det er ikke bare rett og fint, men smart å ansette flere 

kvinner i alle virksomheter. Forbundsstyret er enig med 
OFK at vi trenger flere kvinner i NFF administrasjonen.

• Vi praktiserer en positiv kvoteringspraksis, og har iverk-
satt en strategiprosess der dette står sentralt. Men vi 
tror ikke et påbud er vegen å gå, og støtter derfor ikke 
forslaget.

176 – Kari Margrete Hove, Oslo Fotballkrets
• Minnet om at idrettspresidenten og etisk komite forster-

ket dette synspunktet og ba NFF sette en god standard.
• Nødvendig fokus er satt, og forslaget trekkes.

Forslaget er trukket jfr. siste innlegg. 

Forslag 5: Oslo Fotballkrets’ forslag om  
Bernanderrapporten.
NFF sentralt skal rette seg etter alle tiltak foreslått  
i Bernanderrapporten om åpenhet.

Talere: 

176 – Kari Margrete Hove, Oslo Fotballkrets
• OFK har praktisert offentliggjøring av sakslister  

og protokoller fra styre- og komitemøter. Dette 
 i tråd med anbefalinger fra Bernanderutvalget.

• Dette skjerper og forplikter oss.
• Bernanderrapportens vedlegg 4 anbefales å benytte  

på kretsnivå.

1 – Terje Svendsen, President
• Man er noen ganger litt klønete, det kan man si om 

Forbundsstyrets kommentarer til dette forslaget.
• Bernanderutvalget ble nedsatt 2016 for å evaluere 

åpenhet i NIF.
• Uavhengig av dette vedtok NFF sin åpenhetspraksis  
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i april 2016 og tilpasset disse til utvalgets senere  
rapport.

• Ass gen sek Kai Erik Arstad satt i utvalget.
• Stor grad av åpenhet praktiseres og er i tråd med 

 Bernanderrapporten, men noen elementer derfra  
ivaretas på andre måter hos oss.

• Vi støtter fullt ut forslagsstillers intensjon, og støtter 
forslaget fra OFK .

240 – Bendik Christoffersen, kontrollkomiteen
• Bernanderutvalget anbefaler at NIFs kontrollkomite 

utvider sin kontroll til fortløpende forvaltningskontroll, 
noe som krever mer ressurser enn dagens praksis.

• Forbundstinget må tydeliggjøre om det skal praktiseres 
i NFF.

1 – Terje Svendsen, President
• Foreslår at Forbundsstyret og kontrollkomiteen drøfter 

fremtidige rutiner med bakgrunn i rapporten, og at 
forslag til evt. tilpasninger legges frem for tinget senere.

Vedtak 
Forslaget fra Oslo, med presidentens presisering, ble 
enstemmig vedtatt

Forslag 6: Levanger Fotballklubbs forslag om  
finansiering av trenerløftet.

Talere: 

Dirigenten
Informerte om at forslaget blir flyttet til budsjett- 
behandlingen, dette i samråd med forslagsstiller.

Forslag 7: Hamar Døves IL’s forslag om økte  
bevilgninger til toppfotball for funksjonshemmede.

Talere:  
Dirigenten informerte om at forslaget er trukket.

Forslag 8: Fjøra FKs forslag om endring i fordeling 
av billetter til cupfinalen.

Talere:

75 – Vidar Vadseth, Fjøra FK
• Det trofaste publikummet utgjør grunnstammen  

i klubbenes fundament.
• De store klubbene bør kunne tilby sine supportere  

flere billetter.
• Erfaringer fra de siste år viser at flere av de bundne 

billettene ikke benyttes.
• Det har også vært et betydelig videresalg de siste år.

• Ulike partnere har tilgang på 5 200 billetter som må 
reduseres i henh. til forslagets volum.

• Forslaget justert til at dette tas inn ved fremtidig  
reforhandling av samarbeidsavtaler.

18 – Simen Mortensen, Norsk Supporterallianse
• Beskrev fiktivt scenario om cupfinalen 2018 mellom 

Molde og Ham Kam - supportere som ikke får billett 
samtidig som sponsorbilletter står tomme, eller selges 
til overpris.

• Dette er negativt for NFFs omdømme.
• Vi er uenig i Forbundsstyret sine merknader om  

utfordringer mot samarbeidspartnere i fremtiden.
• Det vedtatte regnskapet indikerer ikke at dette er  

en reell utfordring.
• Støtt forslaget og få et fullsatt Ullevaal til cupfinalen.

6 – Turid Storhaug, Forbundsstyret
• Ikke bra med tomme seter.
• Har undersøkt hvem som faktisk ikke benytter sine 

billetter, det er ikke bare sponsorer, men også andre 
grupper.

• Det er viktig for sponsorinntektene og kan true  
fremtidige inntekter.

• Heller ikke finaleklubbene har benyttet alle tilbudte 
billetter de siste årene.

• Vi er bevisste på utfordringene som påpekes og følger 
dette tett opp, men støtter ikke forslaget.

75 – Vidar Vadseth, Fjøra FK
• I de mest attraktive finalene, eks. Brann-RBK, vil det  

bli skyhøye svartebørspriser.

Vedtak
Forslaget falt med 74 for og 99 mot

Forslag 9: Hamar ILs forslag om ny organisering av 
dommerarbeidet i toppfotballen (Eliteserien, OBOS 
ligaen og Toppserien) - Den profesjonelle topp-
dommergruppen (DPTG)

Talere:

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Bakgrunnen er at toppfotballen er i stor utvikling.
• Fire dommere har vært i UEFA sin elitegruppe, men 

i 2018 har vi for første gang siden 1995 at vi ikke har 
dommer på det nivået.

• Derfor må vi se på organiseringen.
• I England er dommerne heltidsansatt og det har skapt 

positiv utvikling selv om de ikke er representert i VM 
2018.

• Ettersom lovkomiteen mener forslaget ikke kan vedtas, 
justeres det til at man utreder organiseringen av  
toppdommerne med mål om en optimal struktur or 
organisasjonsmodell.
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1 – Terje Svendsen, President
• Det må ikke være tvil om at vi har et mål om topp  

internasjonale dommere.
• Motiveringen til Hamar virker å være relatert til kvalitet 

og ikke organisering.
• Vi er tilfredse med dagens arbeid og struktur.
• Ønsker ikke å utrede dette.

16 – Ola Hobber Nilsen, Norsk Fotballdommer-
forening 
• Vi ønsker å utvikle oss, men har ikke bedt om  

kursendring.
• Vi støtter ikke forslaget.

246 – Arnor Dingen, Dommerkomiteen
• Dette er en konstruert sak, som ikke er forankret  

hos dommere eller med andre klubber enn Hamar IL.
• Videre har vi en avtale med UEFA som forplikter, og  

vi bør ikke gå inn for en utredning.

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Mye motstand mot forslaget, men vi bør ikke være  

så fornøyd med oss selv at vi ikke skal evaluere og  
evt. lære av andre.

Vedtak
Forslaget falt med 4 for og 168 mot

Forslag 10: Hamar ILs forslag om fremtidige  
rettigheter og bestemmelser for dommere.

Talere:

151 – Rune Stenberg, Hamar IL
• Dommerne får mye kritikk.
• Ser at forslaget ikke er dekkende, vi legger frem justert 

tekst.
• Vi bør etablere et system som bedre ivaretar de som 

må slutte ufrivillig
• Justert forslag om utredning fremlagt.

1 – Terje Svendsen, President
• Dersom tingsalen mener dommernes rettigheter må 

ses på, skal vi selvsagt gjøre det, men vi støtter ikke 
Hamars IL sitt endringsforslag.

• Det er et bærende prinsipp at den gruppen som  
berøres skal være hørt, og evt. stille seg bak ønsker  
om utredning eller endring.

16 – Ola Hobber Nilsen, Norsk Fotballdommer-
forening
• Vi har en god forening og en god dialog med NFF.  

Vi ser ikke behov for dette.

 

Vedtak

Forslaget falt med 3 for og 171 mot

Orientering fra Forbundsstyret ved  
generalsekretæren vedr. status handlings-
plan, arbeid med organisasjonsstrukturen 
og som bakteppe for budsjettforslaget.

Arbeidet bygger på:

• Forhold styre og adm, NFF og døtre.
• Aktivitetens volum og handlingsplanens hovedsatsings-

områder.
• Prosess og metodikk, hva er bra og hva kan bli bedre.
• Et resultat av arbeidet er flg konklusjoner hittil.

Våre formål
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Hvem er vi til for

Strategikart er etablert

Prioriterte initiativ er definert – totalt 8 stk

• Alle initiativ dreier seg på ulike måter om spiller- 
utvikling.

• 22,5 av 24 millioner i frigjorte midler handler om  
disse initiativene.

• Flere mål, bedre mål.
• Utvikling, forbedring og forandring.
• Sterkere sammen.

186 – Jon Mørland, IL Heming 
• Ros til styre og generalsekretær for mye bra  

i handlingsplan og tanker fremover i budsjettet.
• Hva betyr dette for klubbene?
• Profesjonalisering av mange fagområder er samtidig 

utfordrende.
• Det store samfunnsansvaret må ivaretas på en  

kostnadseffektiv måte, og krav til kvalitet i stadig  
flere ledd er kostnadsdrivende.

• Alle krav medfører at det koster penger å være med. 

Ansettelse av trenere/ledere. Dette må vi være klare 
over. Viktig at alle får være med.

20 – Torkjell Johnsen, Finnmark Fotballkrets
• Ros til generalsekretærens presentasjon som Finnmark 

støtter fullstendig.
• Finnmark la frem et forslag om reisefordeling i 2 div 

kvinner. Skuffet over at det ikke er behandlet av  
Forbundsstyret, men oversendt Espelundutvalget.

M: Forslag til budsjett 

Talere:

1 – Terje Svendsen, President
• Vi skal realisere visjon og handlingsplan, der budsjet-

tet er et viktig verktøy for å presentere de økonomiske 
konsekvenser, og for å opprettholde kontroll og oversikt 
gjennom aktivitetsåret.

• NFF skal anvende tilgjengelig midler til aktivitet, og ikke 
gjøre profitt.

• Inntektsutviklingen har vært god over tid.
• 71 % av totale inntekter på 850 million kommer fra TV 

rettigheter og partnere og av totale inntekter på 851 
million med finans er 508 million til disposisjon

• 45 millioner er over to år frigjort til prioriterte tiltak.
• Frigjorte midler i 2018 er 24 millioner som fremkommer 

og foreslås fordelt som følger:
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• Disse foreslås operasjonalisert via flg organisasjonsledd:
 - Krets 10,5 – topp kvinner 7,7 – topp menn 1,5 –  

sentralt 4,3
• Ønsker å styrke kretsenes tilbud ut mot klubb,  

særlig relatert til trenerutdanning.
• Ønsker at samspillet mellom krets og toppklubber  

skal utvides videre.
• Øremerkede tiltak på kvinnesiden for å styrke  

toppklubbene.
• 80 % av frie midler er rettet mot aktivitet.
• Budsjett balansert i 0.
• Datterselskaper budsjetteres til 20 millioner i samlet 

overskudd.
• Stor forutsigbarhet på inntektssiden de kommende  

fem år.
• Målsetning er å opprettholde kommersielle inntekter.
• Deltakelse i sluttspill herrer A vil bedre inntektene 

betydelig.
• Oppsummert blir detaljene i vårt budsjettforslag som 

presentert i tingheftet på side 64-65

49 – Robert Eriksson, Levanger FK
• Skal vi lykkes med å gjenskape store øyeblikk må  

grasrota styrkes.
• Det gjøres veldig mye bra i dag, men vi må tydeliggjøre 

hva som skal til for å realisere drømmen.
• Vi tror vi må løfte kompetansen der barn og ungdom 

er – på treningsfeltet.
• Vi foreslår at 12 millioner settes av i budsjett 2018 til 

trenerløftet og innrettes etter flg. prinsipper:
 - 50 % av midlene settes av til toppklubber, både på 

herre og kvinnesiden, og som fyller kriteriene for å 
være utviklingsklubb. PÅ herresiden inngår klubber  
i PostNord ligaen.

 - 50 % av midlene rettes inn mot kvalitetsklubber på 
breddesiden. Midlene skal komme både jente- og 
guttefotballen til gode.

 - De avsatte midlene skal målrettes inn mot å ansette 
trener for aldersgruppen 8-16 år. Formålet er at trene-
ren både har riktig og tilstrekkelig trenerkompetanse 
som så vel pedagogisk kompetanse rette inn mot 
aldersgruppen tiltaket omfatter.

 - Det nedsettes en arbeidsgruppe bestående av NFF, 
NTF, SKF og divisjonsforeningen. Arbeidsgruppen får 
til mandat og foreta den videre innretning av midlene 
og hvordan ordningen skal administreres.

 - Ordningen skal være klar og bekjentgjøres for  
klubbene innen 1. mai d.å.

2 – Mette Christiansen, visepresident
• Vi er enige i fokuset på trenerløftet, men ikke enig  

i innretningen.
• Gårsdagens fagseminar var et stolt øyeblikk som  

bygger opp under troen på at dagens fotballinje  
er en innretning som fungerer.

• Etablerte verktøy må forsterkes og videreføres.
• En konsekvens av vårt budsjettforslag er ansettelse  

av trenerutvikler i hver krets, og det må presiseres  
at våre trenerkurs har fokus på pedagogikk.

• Vi håper Forbundsstyret får støtte for fremlagt budsjett, 
det vil gi et trenerløft.

135 – Thorfinn Haugen, NFF Vestfold
• Fantastisk å lytte til Tertnes i går. Dokumenterer at  

innførte verktøy fungerer til å utvikle norsk fotball på  
en god måte.

• Bekrefter at Breddekomiteen fungerer godt, ref  
gårsdagens diskusjon.

199 – Espen Moe, Stabæk Fotball
• Honnør til Forbundsstyret ift jentesatsing og samarbeid 

med SKF.
• Men, 11,4 million til jenter på side 59 samsvarer ikke  

med 7,7 million på side 61 – hvorfor det?
• Og hva med frigjorte midler opprinnelig tiltenkt  

Elitefotball Norge?
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59 – Ragnar Slettestøl, SK Trondheims-Ørn
• God utvikling i forbund og krets for både topp kvinner 

og jenter i bredden.
• Ser frem til en god prosess i kjølvannet av Espelund 

utvalgets arbeid.
• Side 60 vedr 24 millioner frigjorte midler:

 - Trondheims-Ørn er en av to pilotklubber vedr.  
toppklubbstandard kvinner

 - 1,2 million er avsatt til dette for 2018, men hva  
skjer med 1,7 million i ubrukte midler fra i fjor?

 - 2 million til oppflg av våre beste talent er også  
omtalt i tekst som et sentralt utviklingsprogram

 - Men klubb vet best hvor «skoen trykker» i  
Forbundstinget spillerutvikling og vil gjerne være 
med på disponeringen av disse midlene

• Flott med 3 millioner til likelønn.
• SKF er fra 3.3.2018 omdøpt til Toppfotball Kvinner, TK.
• Vi ber ikke om mer penger, men ønsker å være med på 

disponeringen av midlene, mest mulig ut i krets  
og klubb.

48 – Ståle Sve Rian, Leksvik IL
• Stort å komme hit for en som representerer 0,6 promille 

av spillerne.
• Jfr regnskap 2016 og budsjett deretter ser det ut til  

at rammene for dommerarbeid er gått ned.
• Skal vi oppnå positiv dommerutvikling må det  

ressurssettes deretter.

126 – Terje Killi, NFF Telemark 
• Har vært en gjentakende frustrasjon knyttet til at en 

vedtatt handlingsplan ikke er fulgt opp med penger. 
Det skal Forbundsstyret ha mye ros for å ha endret.

• Da må vi ha en plan på hvordan man bruker pengene, 
men Levangers forslag innfrir ikke dette. 

• Mer effektivt å bruke midlene via kretsapparatet, slik  
at ressursene kommer flest mulig til gode.

193 – Marius Gisvold, Ready IF
• Støtter siste taler ift å bruke ressurser i krets, fremfor  

å spre det ut på mange.
• Vedtak i 2014 gikk mot Forbundsstyret vedr.  

lagsforsikring i breddefotballen.
• Behandlingstilbudet er deretter blitt dårligere, og  

snart ikke verdt å betale for.
• Ber om at tinget pålegger Forbundsstyret å utrede 

hvordan man kan få ned behandlingstiden til tinget  
i 2019.

18 – Simen B Mortensen, Norsk Supporterallianse
• Supporterkoordinatorordningen fungerer ikke.
• Noen av toppklubbenes 286 millioner må vel kunne 

brukes til dette.
• Bøter brukes til et fond for veldedige midler, men  

bør også kunne benyttes til dette
• Supporterkoordinatorene må tas på alvor, det vil  

virke forebyggende, og NFF har et delansvar her.

• Oppfordre toppklubbene til å bruke dem.

80 – Tore Christian Gjelsvik, Hordaland Fotballkrets
• Støtter Telemark, og det fremlagte budsjettet vil styrke 

alle klubbenes muligheter for trenerutvikling og utdan-
ning.

98 – Jostein Nesse, Åsane Fotball Damer
• Nødvendig å be om mer midler til 1. divisjon kvinner.
• 2018 blir tidenes dyreste sesong ift reisekostnader.
• 5 million er en betydelig økning ift de siste år.
• 1 div er en betydelig utviklingsarena, og vi ønsker  

å være lokale kraftsentre.
• Skal dette opprettholdes må man ha en bærekraftig 

økonomi.
• Reisekostnader øker, men støtte er gått ned.
• Mange av klubbene driver i minus, og er ikke robuste  

og bærekraftige.
• Vi fremmer derfor flg konkrete forslag for å imøte-

komme dette.
 
Øke reisestøtte 1.div.kvinner med 1,2 millioner og den 
finansieres fra prioriterte midler til «Kommunikasjonstiltak» 
(1 av 24 millioner) og/eller ved å kutte i posten «Administra-
sjonskostnader» (side 62 i Tingheftet) på 39,737 millioner.

49 – Robert Eriksson, Levanger FK
• Til Telemark - forslaget innebærer ikke å spre på alle 

klubber, men på utvalgte topp- og kvalitetsklubber. 

90 – Arne Sæbø, Nordhordland Ballklubb
• Glad for satsing på jenter og trenerutvikling.
• Mange gode tiltak eksisterer, og klubbene har benyttet 

seg av mange av dem.
• Kanskje midlene til krets heller kanaliseres til utvalgte 

utviklingsmiljø som sammen med toppklubbene på 
jentesiden jobber ut mot breddeklubber.

212 – Cato Haug, Sarpsborg 08 FF
• Toppklubbenes akademiklassifisering kan sammen- 

lignes med Kvalitetsklubb, og betydelige midler  
kommer mange breddeklubber til gode.

• Utfordringen blir å forene ressursene til beste for  
spillerne på feltet gjennom samspill mellom krets,  
toppklubb og breddeklubb.

122 – John Stensland, Lyngdal IL
• Hva med side 60 og posten rekruttering jenter som  

står med 0?

59 – Ragnar Slettestøl, SK Trondheims Ørn
• Det gjøres et viktig utviklingsarbeid i 1. divisjon kvinner 

og vi ber salen støtte Åsanes forslag.

82 – Synnøve Tverlid, Arna-Bjørnar AIL
• 2017 var et viktig og spennende år for norsk  

kvinnefotball.
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• Takker NFF for å få tilliten til å selge sentrale avtaler.
• TK er enig i at budsjettprosessen skal forbedres i  

fremtiden.
• Glad for at frigjorte midler skal ut i aktivitet, men  

savner planer for bruk av dem, og ber om at TK  
og NFF utreder dette snarest.

• Støtter Åsanes forslag vedr. reisestøtte kvinner  
1. divisjon.

• Tar godt imot forslaget fra Nordhordland om  
å komme ut i klubb.

1 – Terje Svendsen, President
• Til Levanger – midlene skal ikke bygge sentrale  

stillinger, men ut i aktivitet.
• Til Stabæk – 11,4 kontra 7,7 million skyldes fordeling 

mellom direkte midler og andel av bl.a. felles krets-
midler.

• Til Stabæk – Elitefotballmidlene vil utnyttes av ny  
toppfotballavdeling i NFF og disse skal styrke aksen  
og samarbeidet mellom toppklubb og landslag.

• Til Trondheims Ørn – toppklubbstandard midler skal 
drøftes med TK, og talentutviklingsmidler skal benyttes 
i aldersgruppen 17-23 år.

• Til Leksvik – her må man se på totaliteten forbund og 
krets.

• Til Ready – kanskje noe ulik oppfatning av hvordan 
forsikring fungerer, men Forbundsstyret ser gjerne  
på dette spørsmålet.

• Til NSA – registrerer at klubb og forbund oppfordres  
til å få dette i gang.

• Til Åsane – beklager at 1 div kvinner ikke er nevnt i  
årsrapporten på side 37-47. Ift reisestøtte er det satt  
av 4 million til Toppserien og 1 div, og med bakgrunn  
i at reisekostnadene i Toppserien blir lavere i 2018  
støttes ikke Åsanes forslag om økt ramme på 1,2 million.

• Til Nordhordland – enig i at totalfordeling kan drøftes 
mer overordnet, men det er viktig å presisere at trener-
utvikleren vi ønsker å etablere i krets skal .initiere flere 
og bedre trenere.

• Til Lyngdal – rekrutteringstiltak tenkes gjennomført 
ved hjelp av eksisterende ressurser.

• Til Arna Bjørnar – enig i at budsjettprosessen kunne 
vært enda bedre.

• Dirigenten
• Debatten er over og det foreligger nå tre forslag.
• Levangers forslag til trenerløftet.
• Åsane Fotball Damers forslag til omdisponering av  

1,2 millioner til reisestøtte.
• Forbundsstyrets budsjettforslag.

Vedtak:
Levangers forslag falt med 24  for og 135 mot
Åsane Fotball Damers forslag vedtatt med 103 for og  
55 mot Forbundsstyrets forslag, inkludert Åsanes  
omdisponering, enstemmig vedtatt
 

N: Valg 

Talere: 

240 – Torleiv Sandvik, leder valgkomiteen
• Orientering om komiteens sammensetning,  

retningslinjer, arbeid og fremdriftsplan
• Innstilling offentliggjort 2.1.18 jfr loven
• I rekruttering av kandidater til de ulike roller har  

komiteen lagt vekt på bl.a flg kriterier:
• Til Forbundsstyret

 - ha sterke strategisk evner
 - være gode på samspill, samarbeid og  

kommunikasjon 
 - ha et helhetlig og overordnet perspektiv på norsk 

fotball 
 - kompetanse og kapasitet til å bidra aktivt i å lede og 

videreutvikle norsk fotball nasjonalt og internasjonalt
• Til komiteer og utvalg

 - Kompetanse (jus, økonomi, mm.)
 - Operative og deltagende 
 - Balanse mellom kontinuitet og fornyelse
 - Senke gjennomsnittsalderen og øke kvinneandelen 

• Hovedkonklusjoner fra valgkomiteen 
 - Det arbeides godt og målrettet i forbundsstyre  

og tingvalgte komiteer og utvalg.
 - Handlingsplanen - vedtatt av forbundstinget følges 

opp med prioriteringer og tydeliggjøring av tiltak.
 - Rolleavklaringer mellom Forbundsstyret/administra-

sjon og datterselskaper er definert og gjennomført.
 - Det legges ned ett omfattende arbeid av de  

tillitsvalgte som ulønnet   dugnadsinnsats!
 - Når det gjelder forbundsstyret blir det etter  

valgkomiteens vurdering viktig å vurdere  
forbedringer i løsninger mht minimum tapt  
arbeidsfortjeneste, samt forventningsavklaring  
til representasjon og arbeidsoppdrag utover  
styrearbeid.

 - Dette for at ikke utvalgskretsen av kandidater  
skal bli begrenset i fremtiden. 

• Med bakgrunn i dette er valgkomiteens innstilling  
for 2018 som følger:

Forbundsstyret
President  
Terje Svendsen,Rosenborg BK     gjenvalg for 2 år

Visepresident 1  
Mette Christiansen,Valdres FK      gjenvalg for 1 år

Visepresident 2  
Arne Larsen Økland, Bryne FK      ny for 1 år

Medlem  
Gunhild Lærum,Lillestrøm SK     ny for 2 år
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Medlem  
Hans Olav Karde, Tromsø IL      gjenvalg for 1 år

Medlem  
Turid Storhaug,Klepp IL     gjenvalg for 2 år

Medlem   
Silje Vaadal, FK Ørn Horten      gjenvalg for 1 år

Medlem  
Leon Aurdal, Aalesund FK     gjenvalg for 2 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Kontrollkomite
Leder 
Bendik Christoffersen, Ready IF         på valg i 2020

Medlemmer: 
Roar Eilertsen, Holmlia SK         på valg i 2020
Ingeborg Skjesol, Flekkerøy IF     gjenvalg for 4 år
Janne Dirdal, Viking FK          på valg i 2020

Alle ble valgt med akklamasjon

Lovkomite
Leder    
Henning Harborg, Lillestrøm SK         på valg i 2020

Nestleder 
Bente Skogvang, Elverum IL     gjenvalg for 4 år
               ny funksjon 
Medlemmer:  
Olav Eriksen, Finnsnes IL        på valg i 2020 
Tove Marit Berg, Medkila IL         på valg i 2020
Øyvind Skaara, Øvrevoll Hosle IL               ny for 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Doms- og sanksjonsutvalg
Leder    
Sven Olav Larsen, Mjøndalen IF          på valg i 2020

Nestleder  
Henning Alme Siebke, Bjørndal IF      ny funksjon 2 år 

Nestleder 
Roger Ness, TUIL Tromsdalen               ny for 2 år

Medlemmer:  
Ruth Osborg, Blindheim IL         på valg i 2020
Bjørn Bergesen, Flint IL               ny for 4 år
Arve Helle, Dale IL      gjenvalg for 4 år
Hanne Ruud Reksten, Stabæk Fotball               ny for 2 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Ankeutvalg
Leder    
Frode Grotmol, Bryne FK         på valg i 2020

Nestleder  
Anne-Gry Rønning-Aaby,Bøler IF      gjenvalg for 4 år

Medlemmer: 
Lisbeth Bakken, Vålerenga Fotball        på valg i 2020
Arild Braathen, Finnsnes IL        ny for 4 år
Per Arne Flatberg, SK Brann      gjenvalg for 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Klubblisensnemnd
Medlemmer:  
Jonas Madsø, Holmen IF     gjenvalg for 4 år
Marita G Fisketjønn, LSK-Kvinner FK               ny for 2 år
Dag Trygve Berntsen,FK Bodø/Glimt        på valg i 2020
Arild Hopen, Sogndal IL     gjenvalg for 4 år
Silje Vesterbekkmo, Grand Bodø IL               ny for 2 år
(erstatter Mette Hammersland som er blitt ansatt i klubb)
Morten Wolden, Orkla FK     gjenvalg for 4 år
Ståle Ruud, Ham-Kam Fotball          på valg i 2020
Frode Ohr, Molde FK      gjenvalg for 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Klagenemnd for klubblisens
Medlemmer:  
Trond Drotting Haukvik, Odds BK      ny for 4 år
Caroline Walde, Arna-Bjørnar AIL     ny for 2 år
Mimi Berdal,Stabæk Fotball     gjenvalg for 4 år
Chriss Nyhammer Bjorøy,IL Bjarg     ny for 2 år
(erstatter Erik Forgaard som er blitt  
ansatt i Ullevål Stadion AS ) 
Jan Løkling, Pors Grenland      gjenvalg for 4 år
Frode Enge Hovdal, Sola Fotball          på valg i 2020

Alle ble valgt med akklamasjon

Påtalenemnd
Leder    
Marit Fiane Grødum, Hisøy IL     gjenvalg for 4 år
     ny funksjon
Medlemmer:  
Roger Berglie, Halsen IF          på valg i 2020
Lise Klaveness, Røa Fotball Elite               ny for 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Konkurranseutvalg
Leder  
Anne Gro B Thomas, Stabæk Fotball               ny for 4 år

Nestleder   
Egil Østenstad, Viking FK     gjenvalg for 2 år
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Medlemmer  
Øystein Slemdal, Odds BK      ny for 4 år
Linda Berntsen, LSK Kvinner FK     gjenvalg for 2 år
Jo Bergsvand, Kjelsås Fotball               ny for 4 år
Ernst Vidar Pedersen, FK Bodø Glimt     gjenvalg for 2 år
Margrethe Svidal, Sogndal IL      gjenvalg for 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Breddeutvalg
Leder    
Tore-Christian A Gjelsvik, Askøy FK     gjenvalg for 4 år
 
Nestleder  
Kari Lindevik, Flekkerøy IL       gjenvalg for 2 år
 
Medlemmer:  
Berit Midtbø, IF Fløya      gjenvalg for 4 år
Eivind Selven, Orkanger IF     gjenvalg for 2 år
Øyvind Alapnes, Finnsnes IL     ny for 4 år
Miriam Kristine S Olsbø, Sagene IF     ny for 2 år
Tone Brunvold, Molde FK     gjenvalg for 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Etisk komite
Leder   
Sven Mollekleiv, Vålerenga fotball         på valg i 2020
 
Nestleder  
Mina Gerhardsen, Vålerenga Fotball           gjenvalg 4 år
 
Medlemmer:  
Oda Bolkan Fugelsnes, SK Trondheims-Ørn    ny for 2 år
Øystein Hide, Ulvik IL      ny for 4 år
Jens Johan Hjort, Tromsø IL         på valg i 2020
Gunn Lisbeth Nyborg, IL Koll           gjenvalg 4 år

Alle ble valgt med akklamasjon

Innstilling til ny valgkomite
• Torolv Sandvik, FK Ørn Horten, er innstilt fra  

klubbene i 2. og 3. div. menn 
• Richard Jansen, Stabæk Fotball, er innstilt fra  

klubbene i 0. og 1. div. kvinner
• Erik Holmberg, Odds BK, er innstilt fra klubbene  

i 0. og 1. div. menn
• Audhild Skare, Fotlandsvåg IL, er innstilt fra  

Forbundsstyret
• Soorin Saba Bamdadsoofi, Øvrevoll Hosle IL, er innstilt 

som ungdomsrepresentant fra Forbundsstyret
• Bjørn Ivar Rødal, Skodje IL, er innstilt fra  

breddeklubber via fotballkretsene
• Klara Stensvåg, Skarp IF, er innstilt fra breddeklubber 

via fotballkretsene 

Vedtak
Innstillingen ble enstemmig godkjent 

O: Oppnevnelse av statsautorisert/ 
godkjent revisor til å revidere forbundets 
regnskap og fastsettelse av revisors  
honorar.

Vedtak
Forbundsstyret får fullmakt til å videreføre avtalen  
med Deloitte og avtale deres honorar.

Dirigenten takket for seg kl 14.15

Gjenvalgt president Terje Svendsen takket
• Forbundstinget for fornyet tillit
• avgått styremedlem Eli Arnstad og overrakte gave  

og blomst
• avgått visepresident Bjarne Berntsen som får gave 

senere 
• dirigent Kjartan Berland og overrakte blomst
• administrasjonens arrangementsstab

Til slutt ønsket han alle et godt nytt fotballår,  
vel hjem og hevet tinget kl. 14.18.

Oslo, 23.03.2018

Terje Svendsen (s)   
Mette Christiansen (s)  
Arne Larsen Økland (s)

Turid Storhaug (s)   
Hans Olav Karde (s)   
Silje Vaadal (s)

Leon Aurdal (s)   
Gunnhild Lærum (s)

Helle Visjø (s)   
Thorfinn Haugen (s)
Desisor    
Desisor
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Norges Fotballforbund
Sognsveien 75 J
0840 Oslo
Telefon: 21 02 93 00
E-post: nff@fotball.no

Produsert av:




